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Zusammenfassung

        
Die gnathologische Forschung hat insbesondere durch Untersuchungen der Kaubewegungen und durch frühe intraorale Telemetriestudien viel zum Verständnis des stomatognathen Systems beigetragen. Durch die Übertragung der Forschungsergebnisse auf den klinischen Alltag hat die Gnathologie jedoch ihre ursprünglich rein wissenschaftlichen Grundsätze verlassen. Die moderne klinische Gnathologie (im Gegensatz zur universitären gnathologischen Forschung) ist überwiegend zur Pseudowissenschaft geworden, die sich mechanistischer, oberflächlicher Verfahren und Instrumente bedient.


      
        
Abstract

        
Many gnathologic research endeavors have added much to our knowledge and understanding of the stomatognathic system, particularly those involving chewing (masticatory) kinematics and the early intraoral telemetry studies. Although originally founded on scientific principles, the application of the valid gnathologic research to clinical practice has moved away from these founding tenets. Modern clinical gnathology (vs university-based gnathologic research) has become, for the most part, a pseudo-science based on mechanistic, perfunctory procedures, and instrumentation.
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